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PÅ MUNKEBO BIBLIOTEK 
 

1. Valg af dirigent 
Henning Rasmussen blev valgt.  
 

2. Godkendelse af generalforsamlingens gyldighed ifølge foreningens love 
Dirigenten kunne konstatere, at generalforsamlingens varsel var 
overholdt og generalforsamlingen derfor lovligt kunne afholdes 

 
3. Valg af referent 

Egon Gaarde blev valgt. 
 
 

4. Bestyrelsens beretning til efterretning 
Formanden aflagde følgende beretning: 

Kære kultur-og biblioteksvenner. 
Velkommen. 
Så blev det heldigvis forår igen og dermed tid for alle generalforsamlingerne, og ikke 
mindst vores. 
Vores forening har pt 86 medlemmer fordelt på 67 husstande. 
Tak til jer som er mødt frem i dag.  
 
Livestreaming af naturvidenskabelige foredrag fra Århus Universitet er fortsat en solid 
succes. Vi er gennemsnitligt 45 tilhørere hver gang. (Til foredraget om hvordan hjernen 



fungerer, kom vi sørme op på 54.) Vi har et stampublikum , som møder trofast op, og med 
køb i baren og godt humør bidrager til en god og indholdsrig aften. Sidste gang der var 
livestreaming var tirsdag d 12 marts hvor emnet var “ Hvor længe kan vores celler leve”, 
og der er yderligere 3 aftener i forårssæsonen, hvor emnerne er: “Bomben”, “ Ig Nobel 
Prize “, (som siges at være rigtig sjov)og d 16. April slutter sæsonen af med “ 
Menneskedyret Homo sapiens”  
Alt i alt, kommer vi op på 12 foredrag om året, så “gak i kulturhuset og bliv klog!” 
 
16.5.23 kom journalisterne Thomas Ubbesen og Anne Haubek og holdt et meget 
spændende og velbesøgt foredrag i Troelskærsalen med titlen : “ I skyggen af det nye 
jerntæppe”  
Ruslands invasion af Ukraine begyndte den 24. februar 2022. Invasionen fik store 
konsekvenser for landene, der havde grænse mod Rusland.  
Vi fik historien fortalt gennem de mennesker de to journalister havde mødt på deres lange 
rejse langs den russiske grænse fra Ishavet i Nordnorge til Odessa ved Sortehavet og 
fortællingen blev suppleret med egne lysbilleder. Et spændende og tankevækkende 
foredrag, som desværre stadig er alt for aktuelt. 
 
10.9.23 havde vi igen en stand til Fjordens dag, hvor vi udover at fortælle om vores 
forening,som noget nyt, forærede bibliotekets kasserede bøger til interesserede 
 
3.10.23 kom lederen af kommunens naturteam, Martin Søholm og fortalte om Multiparken 
som biotop.  
A pro pos Martin Søholm arrangerer vi D 29. maj en guidet tur til Dalbyhøj, hvor han 
fortæller om dette spændende naturområde i vores by.  
Hans foredrag blev suppleret af den meget entusiatiske lokale naturfotograf Jan 
Christiansen, som viste sine fantastiske dyrebilleder fra parken.  
Jeg læste forresten på Facebook, at Jan nu har foranstaltet, at der er blevet sat en bænk 
op, som vender ud mod rørskoven, så man kan sidde og observere rørhøgeparret, som 
yngler der.  
 
2.11.23 havde vi vores traditionsrige SYNG DANSK arrangement på biblioteket i 
samarbejde med Munkebokoret. En dejlig eftermiddag, hvor vi sang fra 
Højskolesangbogen , hørte lidt om sangene og melodiernes tilblivelse, og nød Jørn Lunde 
på klaver og Poul Kjellbergs på sax, fortolke evergreens.  
 
D 1.12.12 gav et gevaldigt snevejr den helt rigtige julestemning, da vi, sammen med en hel 
masse veloplagte voksne og børn, fik tændt byens juletræ, med hjælp fra Kulturhuset, 
biblioteket,Simremænd, Munkebokoret , julemanden og hans spejdernisser, vægteren 
med kone,og selveste borgmesteren. Sidstnævnte glimrede med et lille vers til 
lejligheden.  
De voksne fik varme æbleskiver og gløgg og børnene fik deres flotte godteposer, 
sponsoreret af Spar og 365. Så var julestemningen kommet til byen 
 
3.2. 24 fik vi et festfyrværkeri af en forestilling om Otto Brandenburg, da Kim Leprévost, 
Tom Due og kapelmester Ulf Starup fortolkede sangerens kendte hits og fortalte om “ 
Baggårdspumaens”liv med de store op - og nedture.En meget velspillet , sprudlende og 



humørfyldt oplevelse om Danmarks første og største teenageridol, som blev berømt langt 
udover landets grænser. Vi var enige om, at vi mangler filmen om hans liv. 
 
Nu lidt om, hvad I kan glæde jer til her i forsommeren: 
 
Det næste foredrag på programmet er d 30. April kl 19 i kulturhuset med en lokal forfatter , 
Charlotte Campen som vil fortælle om arbejdet med sin bog “ Sjælens mørke nat” , som 
hun skrev på baggrund af den livskrise hun gik igennem, da hun blev ramt af kræft og 
hvordan det har ført hendes liv i en ny retning. 
 
Onsdag den 12. juni besøger vi Fayard i bus og får en orientering om Fayard som "grøn 
virksomhed”.  
Ved samme lejlighed ser vi også hvordan Odense havns industripark, har udviklet sig. 
 
I kan læse mere om tilmelding i vores program og som medlemmer får I selvfølgelig også 
tilsendt en reminder. 
 
Siden november har kommunens biblioteker, og dermed også vores bibliotek, stået uden 
leder, da Dorte Rugtved sammen med sin mand er flyttet til Bornholm. Bibliotekar Lone 
Svensson er konstitueret leder, indtil der forhåbentlig bliver ansat en ny leder af 
bibliotekerne. Det bliver under alle omstændigheder først, efter der er ansat en ny leder af 
kommunens kulturafdeling i stedet for Christian Barding.  
Det nye bibliotek i Kerteminde, holder indvielsefest d 30 april i i den gamle Nettobygning i 
nyrenoverede lokaler. Det bliver spændende at se. 
 
Til slut vil vi endnu en gang takke jer for at støtte vores forening med jeres medlemskab og 
for at være mødt op i dag. Vi håber I har haft glæde af nogle af vores arrangementer, og vi 
glæder os til at se jer til de kommende.  
Specielt tak til de medlemmer, som har givet en hjælpende hånd i løbet af sæsonen. 
Også stor tak til bestyrelsen for et godt, stabilt og muntert samarbejde. 
 

            Beretningen blev taget til efterretning 
 
 

5. Kassererens fremlæggelse af foreningens regnskab til godkendelse 
Kassereren uddelte regnskabet og gennemgik det. 
Regnskabet blev godkendt 
 
 

 
6. Forelæggelse af planer og budget for det kommende års arbejde 

Budgettet er lagt ud fra sidste års aktivitet og blev godkendt. 
 

7. Fastsættelse af kontingent herunder indkomne forslag 



• Bestyrelsen stiller forslag om, at der vælges 4 associerede medlemmer. Som 
associeret medlem har man møde- og taleret, men ikke stemmeret i 
bestyrelsen. 
Begrundelsen herfor er det stigende aktivitetsniveau, der udfordrer 
bestyrelsens medlemmer. 
 

Uændret kontingent blev godkendt. 
 
Som associerede medlemmer blev følgende valgt: 

• Grete 

• Lise-Lotte 

• Marianne 

• Else Marie 
 

8. Valg af 3 bestyrelsesmedlemmer samt 1 bestyrelsessuppleant – på valg er Liselotte 
Nielsen, Egon Gaarde og som suppleant Aase Ejlertsen. 
Finn Ravn ønsker at udtræde af bestyrelsen 1 år før han er på valg. Der skal derfor 
også vælges 1 bestyrelsesmedlem for 1 år. 
 
Liselotte og Egon blev genvalgt. Anne Sofie Vogt Christensen blev valgt for et år. 
Aase Ejlertsen blev genvalgt som suppleant 
 

9. Valg af 1 intern revisor og 1 revisorsuppleant – på valg er Hans Rye og Else Marie 
Mortensen 
Esther Rasmussen blev valgt som revisor og Else Marie Mortensen blev genvalgt som 
revisorsuppleant. 
 

10.EVT. 
Besøget på Fayard den 12. juni 2024 bliver arrangeret i samarbejde med Lokalhistorisk 
Forening. Der vil senere blive oplyst om opsamlingssted og betaling. 
Formanden takkede for fremmødet og dirigenten for god ledelse af generalforsamlingen. 
 

 
 
Henning Rasmussen  Egon Gaarde 
Dirigent   Referent 
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